
 

Generalforsamling Sportsfiskerforening Vidå 21/3-24 

 

Velkomst v. Formanden 

1. Valg af dirigent 

Jens Jensen blev valgt som dirigent 

Jens Konstaterede at generalforsamling var lovligt indvarslet jf. vedtægterne. 

 

2. Formandens beretning 

Formanden fremlagde en mundtlig  beretning om årets gang. 

Beretningen kan læses længere nede i referatet 

- Spørgsmål: Bliver laksekvoten inddelt i 2? - For nuværende ikke 

 

3. Kassernes beretning 

- Præsentation af regnskab 

- 326 seniorer fremgang på 14 

- Juniorer 31 – fremgang på 3 

- Dagskort salg – fremgang på 25%, hovedsageligt 1 dags kort. 

o Spørgsmål: Hvad dækker forsikring? - Arbejdsskade forsikring. Der oplyses at 

forbundet også har noget forsikring, dette skal undersøges nærmere. 

4. Indkomne forslag 

- Forlag 1 

- At vi skal bære synligt fiskekort og fisketegn under fiskeri i Vidås vande. På den måde viser vi 

alle overfor hinanden, at vi vil støtter op om Vidå sportsfiskerforening.PS: Fisketegn fra 18 år til 

tilkendt folkepension. 

o Gunner uddyber forslag, og det er både med henblik på kontrol og medefiskere. 

o Der afstemmes med hånds oprækning. Ved håndsoprækning er forslaget ikke er 

vedtaget. 

 

- Forslag 2 

- når man har hjemtaget en laks, må man ikke fiske med orm længere. 

o Ved håndsoprækning er forslaget ikke er vedtaget. 

 

- Forslag 3  

Input: forslag om at implementerer et program for bedre at støtte og integrere nye 

medlemmer i foreningen, i form af mentor ordning til vejledning, og viden om fiskeri og regler 

m.m 

Der drøftes løst i forsamlingen at det er et godt input, og at Bestyrelsen skal lægge op på 

hjemmesiden at vi søger medlemmer der kunne have lyst til at hjælpe med dette. 

 

 

5. Valg iflg. vedtægter 

- Torben Kjær (Formand) - Genvalgt 

- John Jürgensen – modtager ikke genvalgt – Steffen Lydiksen Petersen indvælges 

- Jens Kjær – modtager ikke genvalg – Johannes Buddruhs indvælges 

Pause 



 

- Hans Tonnesen – Genvalgt 

- Heine  jürgensen (Suppleant) - Genvalgt 

- Christian Petersen (Revisor) - Genvalgt 

- Finn Jensen (Revisor suppleant) - Genvalgt 

-  

6. Evt. 

- Pokal uddeling 

Gedepokal Junior Eileend Seidler  60 cm. 1,7 kg 

Stærste laks Senior Jes Erik Machmüller 100 cm. 8,2 kg. 

Næst største Laks Senior Heinrich Jürgensen 93 cm. 8,1 kg. 

Største havørred Jens Kjær 85 cm. 6,7 kg. 

Næst største havørred Torben Larsen 68 cm. 3,5 kg 

 

- Tak til afgående bestyrelses medlemmer. 

- Tak til afgående vandlejere. 

- Presentation af bruger undersøgelse 

- Foredrag v. Arne Kvist Rønnest fra fishing denmark omkring ”Projekt Stalling” 

- Hjemmeside spørgsmål 

o Der ønskes at bestyrelsen bliver bedre til at uploade referater efter afholdte 

bestyrelses møder 

- Bevægeligt fiskeri 

o Der ønskes at bestyrelsen melder dette ud på hjemmeside, og mail. 

7. Afslutning 

- Tak for i aften 

 

 

 

Årsberetning for fiskesæsonen 2023/24 V. Torben Kjær 

Sæsonen 2023-24 vil ikke gå ind i historien, som en af de bedste sæsoner. Lakse fangsterne var på et meget 

lavt niveau. Der blev kun fanget 40 laks mod 93 året inden. Denne trend har dog været gældende for de 

fleste lakseførende åer. Derimod steg fangsterne af havørreder fra 38 til 58. Det er dog for tidligt at sige 

noget om fremgangen på havørrederne. Men vi kan håbe at VPU´s arbejde med gydestryg og lukningen af 

hullet i Hestholm sø kan være med til den fortsatte fremgang. 

Premieredagen var igen begunstiget af flot fiske vejr. Dette resulterede i mange folk ved åen og da vi 

mødtes ved Lægan kom der ca. 60 mand forbi til en pølse og øl/vand. Der blev på dagen fanget 5 laks. 

Sæsonen største laks blev fanget sidst på sæsonen. Den blev fanget Jes Erik Machmüller den målte 100 cm 

og vejede 8,2 kg. Den største havørred blev fanget af Jens Kjær den målte 85 cm og vejede 6,7 kg. Hos 

vores juniorer er der i sidste sæson kun blevet indvejet en enkelt gedde og den blev fanget Eileen Seidler. 

Generelt bliver fangede fisk ikke indvejet, gennem hele sæsonen er kun 9 fisk blevet indvejet. Bestyrelsen 

vil opfordre til at alle arter bliver meldt ind på foreningens hjemmeside eller med fangstrapport app. Både 

hjemtagne og genudsatte. Dette vil være med til at give et bedre billede af fiskebestanden i vores vande. Fx 

Aborre,Gedde, Rimte, Stalling, Sandart. 



 

Igen i år måtte vi desværre komme med en opfordring til fiskestop grundet det varme vejr. Der har været 

lidt debat, om at opfordringen skulle laves om til et generelt fiskestop. Vi er i bestyrelsen blevet enige om 

at holde os til opfordringen. 

Laksekvoten for sæson 2024-25 er 65 laks. 30 stk. på 73cm og under og 30 stk. under 73 cm. Dertil kommer 

5 stk. på foreningens B-vand. Det er en reduktion på 10 stk. i forhold til sidste sæson. Generelt er alle 

laksekvoter blevet reduceret.  

Vores junior afdelingen har været på deres årlige ture. Første tur gik til Lovtrup sø hvor de mødtes med 

juniorer fra vores venskabsklub i Schafflund. I alt 17 deltagere var mødt op. Der blev fanget 7 fisk, hvor den 

største blev fanget af Lærke fra Jejsing. Anden tur var til Felsbæk ved Åbenrå fjord. Dagen var begunstiget 

af meget flot vejr.Trods det fine vejr lykkedes det de 15 deltagere at fange 11 hornfisk. Traditionen tro har 

vores juniorer også været en tur på vidåen i magisterkoen sammen med Bådklubben. Der blev fanget et par 

pæne gedde der efter fotosession alle blev genudsat. Dagen sluttede med sodavand og pølser ved 

Bådklubbens klubhus. Der skal lyde en stor tak til de frivillige fra Bådklubben. 

Der er til den nye sæson indført nye krog regler. Dette betyder at kravet om at anvende cirkelkroge 

bortfalder, så der igen må fiskes med J-Kroge. Hvis du fisker med enkeltkrog hvor kroggabet er mindre end 

6 mm er modhager tilladt. 

Foreningen er stadig med i Projekt stalling. Vi har netop været til møde i Vingsted med alle deltagende å 

systemer. Projektet er blevet løftet til et højere niveau, efter til førelsen af penge fra blandt andet jagttegns 

midler. Dette betyder at der vil blive oprettet et Skarv udvalg, som skal referere til bestyrelsen. Skarv 

udvalget vil indtil videre bestå af John Jürgensen og en repræsentant fra VPU. El-fiskeriet på vores test 

strækning i Arnåen viste en pæn fremgang af stalling. Der skal lyde en stor tak til alle de frivillige jægere der 

er med til at regulere skarven. 

Spærringen ved Store Jyndevad spøger stadig. Åbenrå kommune arbejde på projektet. Detail 

projekteringen er færdig og miljøvurderingen er i gang. Der bliver forhandlet med lodsejerne. Hvis det ikke 

lykkes at komme i mål med lodsejerne, har kommunalbestyrelsen sagt god for ekspropriering. Vi håber at 

arbejdet kan starte i 2025. 

Shelterpladsen/bordbænke sæt/fiskeplatform: 

Borde-bænkesæt: Klagefristen er udløbet uden at der er kommet klager. Jeg har bestilt opgaven udført af 

Skriver, og afventer pt tidspunkt for udførelse. Det bliver formentlig i løbet af april. 

Shelterplads: Vi mangler fortsat spildevandstilladelse til muld toilet, men regner med den bliver 

sagsbehandlet inden for en uge eller to. Alt materiale ligger klar, og vi forventer at shelterne bygges inden 

pinse. Der er tænkt på en form for indvielse i pinsen. Der vil komme mere info. 

Fiskeplatform ved Backmanns Vandmølle: Vi afventer at vandstanden falder lidt mere. Vi har foreløbig en 

aftale om opstart i starten af april, hvis vandstanden er lav nok. 

Fra bestyrelsen skal der lyde et knæk og bræk i den kommende sæson. 

TK 


